
 

Protokół Nr XVII / 08 

z Sesji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim 

w dniu 29 stycznia 2008r. 
 

XVII Sesja Rady Powiatu odbyła się 29 stycznia 2008r. w sali konferencyjnej Urzędu 

Miasta w Nowym Mieście Lubawskim przy ul. Rynek 1 (ogłoszenie o sesji stanowi załącznik 

nr 1 do protokołu). 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1100, a zakończyły ok. godz. 1200. Obrady otworzył i 

prowadził Przewodniczący Rady Powiatu p. Marcin Lesiński.  

Przewodniczący przywitał wszystkich radnych, Starostę p. Stanisława Czajkę, Wicestarostę p. 

Jana Rochewicza oraz pozostałych Członków Zarządu, Skarbnika Powiatu p. Halinę 

Bartkowską, Sekretarza Powiatu p. Romana Sosnowskiego, kierowników jednostek 

powiatowych oraz naczelników wydziałów starostwa powiatowego, a także zaproszonych 

gości (lista obecności gości stanowi załącznik nr 2).  

Ad. 2 

 Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w posiedzeniu 

uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum przy którym Rada może obradować i 

podejmować prawomocne uchwały (lista obecności radnych stanowi załącznik nr 3). 

Nieobecny był radny Zbigniew Ziejewski.  

Ad. 3    

Powołanie sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował kandydaturę radnego Lech Czajkowskiego. 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za jej przyjęciem. W głosowaniu wzięło udział 

15 radnych. Za głosowało 14 radnych. Kandydat wstrzymał się od głosu. 

Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad (załącznik nr 4) oraz wniosek 

Zarządu o jego rozszerzenie (załącznik nr 5). 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania. Pytań nie było. 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem wniosku Zarządu.   

Głosowało 15 radnych. Wniosek przyjęto jednogłośnie.  
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Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem rozszerzonego porządku obrad.   

Głosowało 15 radnych. Porządek obrad przyjęto jednogłośnie.  

Przewodniczący zaproponował, aby dodatkową uchwałę rozpatrzyć jako pkt. 20a. Propozycję 

przyjęto. 

Ad. 5 

Przyjęcie protokołu z XVI Sesji Rady Powiatu 

Przewodniczący poinformował, że Sekretarzem obrad poprzedniej sesji był radny Zbigniew 

Buzanowski. Przewodniczący poprosił radnego o zabranie głosu. 

Radny Buzanowski poinformował, że zapoznał się z protokołem; jego treść jest zgodna z 

przebiegiem obrad. Radny wnioskował o przyjęcie protokołu. 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu. W głosowaniu 

wzięło udział 15 radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu. 

Na salę obrad wszedł radca prawny p. Maciej Sikorski. 

Ad. 6 

 Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu 

Sprawozdanie z prac Zarządu za okres od 12 grudnia 2007r. do 21 stycznia 2008r. odczytała 

p. Ewelina Kwaśniewska (załącznik nr 6). 

Przewodniczący poprosił o zadawanie pytań do sprawozdania. Pytań nie było. 

Ad. 7 

Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący poprosił o zgłaszanie wniosków, interpelacji lub zapytań.  

Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 8 

 Przedstawienie sprawozdań z pracy Rady Powiatu i komisji stałych Rady 

Powiatu 

Sprawozdania stanowią załączniki nr 7, 8, 9, 10 i 11. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś ma pytania, uwagi do sprawozdań. Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 9 

 Zapoznanie się ze sprawozdaniem Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2007r. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 12. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś ma pytania, uwagi do sprawozdania.  

Radny Ryszard Figurski w nawiązaniu do informacji w sprawozdaniu dotyczącej zwalczania 

narkomanii, zwrócił się z pytaniem do Komendanta Powiatowego Policji p. Krzysztofa 
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Konerta czy w 2007r. doszło do zatrzymań osób handlujących narkotykami; jeśli tak - to jakie 

nałożono na nie kary. Radny zapytał również czy przeprowadzono akcję „Trzeźwy poranek” i 

jaki był jej rezultat. 

P. Komendant odpowiedział, że przytoczone w sprawozdaniu dane dotyczą ogólnopolskiego 

badania zjawiska narkomanii, ale należy przypuszczać, że zasadniczo pokrywają się z danymi 

dotyczącymi naszego powiatu. W ubiegłym roku na terenie powiatu nowomiejskiego ujęto 

kilku sprawców czynu zabronionego,\ jakim jest posiadanie narkotyków. W ich sprawach sąd 

wydaje wyroki. Jeżeli chodzi o problem nietrzeźwych kierowców – akcja „Trzeźwy poranek” 

była i jest prowadzona nadal. Nie z każdej akcji zatrzymywani są kierowcy znajdujący się w 

stanie po spożyciu alkoholu, ale takich sytuacji jest wiele. Pozytywne jest, że ilość 

zatrzymanych nietrzeźwych kierowców w 2007r. była mniejsza niż w 2006r. Zdaniem p. 

Komendanta nie świadczy to o złej pracy policji, tylko o tym, że świadomość kierowców jest 

wyższa. Od ubiegłego roku stosowany jest przyspieszony tryb wydawania wyroków. 

Najwięcej takich wyroków dotyczyło nietrzeźwych kierowców.  

Radny Figurski w nawiązaniu do informacji dotyczącej programu „Stop agresji” zwrócił się z 

pytaniem do Dyrektora Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej – czy w szkołach 

zanotowano przypadki aktów agresji wobec uczniów lub nauczycieli. Jeśli tak – to jakiego 

rodzaju były to akty i jakie skutki ponieśli ich sprawcy, a także ich rodzice. 

Dyrektor Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej p. Gabriela Sałacka poinformowała, że 

poradnia realizowała program ministerialny w ramach którego we wszystkich szkołach 

przeprowadzono pogadanki na temat związane z bezpieczeństwem. Jeżeli chodzi o akty 

agresji - drobne na pewno występowały. Poważniejszych zdarzeń nikt nie zgłaszał, poza 

jednym, kiedy zdemolowano plac zabaw w ogrodzie róż. Uczniowie ponieśli konsekwencje 

swojego czynu. 

P. Komendant potwierdził, że nie było poważniejszych aktów agresji, przemocy czy 

wandalizmu w szkołach, poza drobnymi zdarzeniami. Zgodnie z nowelą ustawy o systemie 

oświaty, nauczyciel jest funkcjonariuszem publicznym i podlega ochronie takiej jak np. 

policjant. Na terenie powiatu nowomiejskiego nie prowadzono spraw, w których 

pokrzywdzonymi byliby nauczyciele, ale na terenie województwa takie przypadki wystąpiły. 

Za znieważenie nauczyciela jako funkcjonariusza publicznego uczniowie ponieśli 

konsekwencje prawne. Takimi sprawami zajmują się sądy rodzinne.  

Radny Figurski powiedział, że na posiedzeniu komisji w dniu 5 grudnia 2007r. dokonano 

oceny stopnia dostosowania do wymagań higieniczno – sanitarnych zakładów służby 
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zdrowia. Radny zapytał czy były przypadki niespełnienia przez zakłady poważnych 

wymagań; jeśli tak – czego dotyczyły. 

Dyrektor Szpitala Powiatowego p. Jan Karwowski poinformował, że wymogi te określa 

Rozporządzenie Ministra Zdrowia. W tym zakresie opracowano programy dostosowawcze 

osobno regulujące kwestie związane ze specjalistyką i osobno – ze szpitalnictwem. Jeżeli 

chodzi o specjalistykę – szpital ma czas do końca tego roku, aby dostosować się do 

wymogów. W przypadku poradni znajdujących się w szpitalu, po zakończeniu inwestycji już 

teraz spełniono większość wymogów (głównie chodziło o dostęp windą na I piętro). W 

przypadku poradni chorób płuc znajdującej się w budynku przy ul. Grunwaldzkiej 3 

konieczny jest remont pomieszczeń polegający na położeniu glazury na ścianach i wymianie 

podłóg. W budżecie przewidziano środki, aby zadanie to wykonać w tym roku. Jeżeli chodzi 

o szpital - końcowy etap dostosowania do wymogów wyznaczono na 2012r. Konieczny jest 

remont budynku oddziału chirurgicznego, m.in. wykonanie instalacji gazów medycznych, 

wymiana instalacji elektrycznej i dostosowanie pomieszczeń. P. Dyrektor dodał, że program 

dostosowawczy był uzgodniony z Sanepidem Wojewódzkim. Na razie szpital jest na 

początkowym etapie jego realizacji. 

Radna Katarzyna Trzaskalska powiedziała, że w informacji z posiedzenia komisji w dniu 5 

grudnia jest mowa o problemach związanych z pobytem w naszym powiecie młodzieży z 

Niemiec w ramach działań resocjalizacyjnych. Radna zapytała czy takie pobyty są 

zalegalizowane, kto się tym zajmuje. 

P. Komendant wyjaśnił, że policja otrzymała informację, że w ramach działań 

resocjalizacyjnych, wychowawczych, na terenie powiatu przebywa młodzież z Niemiec. 

Młodzież tę objęto w pewnym zakresie nadzorem policji. Kwestii takich pobytów nie regulują 

żadne przepisy. Policja nie zanotowała żadnych czynów zabronionych, które miałyby 

popełnić te osoby. 

Radna zapytała czy młodzież niemiecka przebywa tu w ramach jakiegoś programu. 

P. Komendant odpowiedział, że nie, osoby te przebywają prywatnie w polskich domach. 

Odbywa się to tak, że firma z Niemiec szuka rodzin polskich chętnych przyjąć niemiecką 

młodzież na wychowanie.  

Przewodniczący zapytał czy są jeszcze pytania. Pytań nie było. 
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Ad. 10 

 Zapoznanie się z realizacją robót drogowych w 2007r. i planem robót ZDP na 

2008r. 

Wykaz robót wykonanych w 2007r. stanowi załącznik nr 13, plan robót na 2008r. – załącznik 

nr 14.  

Przewodniczący poinformował, że na wspólnym posiedzeniu komisji Dyrektor Zarządu Dróg 

Powiatowych p. Ryszard Kłosowski odpowiadał na pytania radnych. Zapytał czy ktoś ma 

jeszcze pytania do tego punktu porządku obrad. Pytań nie było. 

Ad. 11 

Przerwa 

Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy. 

Przewodniczący wznowił obrady po przerwie. 

Po przerwie nieobecny był Wicestarosta. 

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w budżecie 

powiatu na 2008r. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Pytań nie było. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwałę nr XVII/128/08 (załącznik nr 15) podjęto 

jednogłośnie. 

Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia kredytu w rachunku bieżącym w 

banku obsługującym rachunek budżetu powiatu 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Pytań nie było. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwałę nr XVII/129/08 (załącznik nr 16) podjęto 

jednogłośnie. 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na najem pomieszczenia w 

budynku gospodarczym 

Na salę obrad wszedł Wicestarosta. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Pytań nie było. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
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W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwałę nr XVII/130/08 (załącznik nr 17) podjęto 

jednogłośnie. 

Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na najem lokalu użytkowego 

Warmińsko-Mazurskiej Izbie Rolniczej w Nowym Mieście Lubawskim przy ul. 

Grunwaldzkiej 3 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Pytań nie było. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwałę nr XVII/131/08 (załącznik nr 18) podjęto 

jednogłośnie. 

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie gruntu 

przeznaczonego na miejsce parkingowe Powiatowemu Urzędowi Pracy w Nowym 

Mieście Lubawskim 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Pytań nie było. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwałę nr XVII/132/08 (załącznik nr 19) podjęto 

jednogłośnie. 

Ad. 17 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie gruntu 

przeznaczonego na miejsce parkingowe Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej 

w Nowym Mieście Lubawskim 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Pytań nie było. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwałę nr XVII/133/08 (załącznik nr 20) podjęto 

jednogłośnie. 

Ad. 18 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim na 2008 rok. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Pytań nie było. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwałę nr XVII/134/08 (załącznik nr 21) podjęto 

jednogłośnie. 
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Ad. 19 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy stałych komisji Rady 

Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim na 2008 rok. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Pytań nie było. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwałę nr XVII/135/08 (załącznik nr 22) podjęto 

jednogłośnie. 

Ad. 20 

Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego /Pani 

Jolanty Szulc/ 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Pytań nie było. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwałę nr XVII/136/08 (załącznik nr 23) podjęto 

jednogłośnie. 

Ad. 20a 

Zgodnie z rozszerzeniem porządku obrad kolejnym punktem porządku obrad 

było podjęcie uchwały w sprawie stanowiska dotyczącego złej sytuacji w chowie trzody 

chlewnej 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Pytań nie było. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwałę nr XVII/137/08 (załącznik nr 24) podjęto 

jednogłośnie. 

Ad. 21 

 Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 
Nie zgłaszano wniosków i zapytań. 

Ad. 22 

 Sprawy różne. 

Przewodniczący powiedział, że przed sesją radni otrzymali druki oświadczeń majątkowych. 

Przewodniczący przypomniał, że oświadczenia należy składać w 2 egzemplarzach, z 

załączonymi PIT-ami. Termin składania oświadczeń upływa 30 kwietnia (środa). 

Następnie zapytał czy ktoś pragnie zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 
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Ad. 23 

Zakończenie obrad XVII Sesji Rady Powiatu. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący zamknął obrady XVII Sesji Rady 

Powiatu. 

 

 

Protokół sporządziła:    Przewodniczący Rady Powiatu 

 Anna Andrzejczak              Marcin Lesiński 

 

      

 


